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VAN DE DIRECTIE

Terugblik 
op een hectisch jaar
Wanneer deze Valkenier bij u in de bus valt, zit het jaar 2020 er alweer  
bijna op. En over één ding kunnen we het snel eens zijn: het is een jaar 
geweest dat we niet snel zullen vergeten. Ook voor mij persoonlijk,  
maar daarover straks meer.

Laat ik beginnen met iets wat ons 

allemaal heeft beziggehouden en 

nog steeds bezighoudt, zowel privé 

als zakelijk: corona. De gevolgen 

voor de diverse sectoren zijn groot. 

Zo kreeg de vleeskuikensector 

te maken met een teruglopende 

vraag en slechte prijzen. Dat 

laatste onder andere vanwege een 

overaanbod vanuit het buitenland. 

De eendensector, die al sinds 

2019 in zwaar weer verkeert, 

stortte verder in. Ook ronduit 

dramatisch zijn de gevolgen voor 

de nertsenfokkerijen, waarvan er 

een groot aantal werd geruimd in 

verband met besmettingen.

Hectisch
Tel daarbij op de ontwikkelingen 

binnen de slachterijen vanwege 

het teruglopende aanbod, de 

vogelgriep en de varkenspest 

in Duitsland en u begrijpt dat 

we zonder overdrijven van een 

hectisch jaar kunnen spreken. Het 

is de kunst om ons als coöperatie 

in die dynamische markt staande 

te houden. Dat lukt ons telkens 

weer door met name scherp op 

de kosten te letten, in beweging 

te blijven en door voortdurend 

te blijven innoveren. Dat deze 

succesvolle aanpak in de markt 

niet onopgemerkt blijft, blijkt 

alleen al uit het groeiend aantal 

klanten dat we elk jaar weer 

mogen verwelkomen. In 2020 

vonden 24 nieuwe klanten de weg 

naar De Valk Wekerom.

Omzet 
Onze totale omzet tot en met 

november 2020 is circa 3% 

achtergebleven ten opzichte van 

die periode in het jaar daarvoor. 

Maar gezien alle ontwikkelingen 

in de markt vind ik dat we hier 

met recht trots op mogen zijn. In 

de legpluimvee en de vleeskuikens 

- de twee grootste sectoren van 

De Valk Wekerom - hebben we 

zelfs een stijging van rond de 5% 

behaald. In de bio hebben we 

het helemaal uitstekend gedaan. 

Daar mochten we tot en met 

oktober een plus van maar liefst 

19% noteren. Kortom, als we 

niet te maken hadden gehad 

met de terugval in de eenden- en 

nertsensector vanwege corona 

hadden we een mooie plus 

van 3,5% mogen noteren. Een 

uitstekende prestatie in een 

mengvoedermarkt die landelijk 

met 1,4% is gedaald. 

Afscheid
In het intro schreef ik dat het jaar 

2020 ook voor mij persoonlijk een 

bijzonder jaar is. Ik heb namelijk 

besloten om met ingang van  

1 februari 2021 afscheid te nemen 

van De Valk Wekerom. Vier jaar 

lang heb ik met veel plezier leiding 

mogen geven aan een hechte 

organisatie. Met gemotiveerde 

medewerkers die er samen in zijn 

geslaagd om de coöperatie klaar 

te maken voor de toekomst. Dan 

heb ik het bijvoorbeeld over de 

realisatie van een eigen biolijn 

in Meppel. Maar ook over het 

feit dat we een organisatie zijn 

geworden die bereid is om meer 

naar buiten toe te treden. Op een 

manier die bij De Valk Wekerom 

past: professioneel, maar ook 

ingetogen en met behoud van de 

eigen identiteit. In de overtuiging 

dat die ingeslagen weg blijvend 

zal worden gevolgd, draag ik de 

coöperatie met een gerust hart 

over aan mijn opvolger. 

Michael Mackaay directeur.
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BEDRIJFSREPORTAGE VLEESKUIKENBEDRIJF FAMILIE HARINK

‘We hebben de wind even niet mee’
Even buiten Almelo runt de familie Harink een vleeskuikenbedrijf.  
De technische resultaten zijn prima. Over de toekomst is Herman Harink 
echter gematigd positief. Niet alleen zijn de huidige prijzen slecht.  
Ook de maatschappelijke discussie rond de vleesproductie baart hem 
zorgen. ‘Voorbijgangers knijpen soms demonstratief hun neus dicht.’ 

Buiten klinkt het geroffel van 

een crossmotor. Zoon Mats trekt 

op een 450 cc Husaberg  diepe 

sporen in het bouwland achter 

de boerderij. Het is de motor van 

Herman Harink (57). Hij werd in 

de jaren 90 een paar keer tweede 

op het nationaal kampioenschap 

enduro. Een prachtige hobby, maar 

Herman komt er weinig meer aan 

toe. Daarvoor is hij te druk met het 

vleeskuikenbedrijf.

Varkens eruit
Herman Harink hielp al op jonge 

leeftijd op de boerderij van zijn 

ouders. ‘Toen ik 11 was reed ik al 

mijn eerste gevel eruit. Ik dacht 

dat ik de trekker in de achteruit 

had staan. Klats, boem!’, lacht 

hij. Aanvankelijk werkte hij bij een 

Mercedes dealer. Toen zijn vader 

echter aangaf het wat rustiger aan 

te willen doen, besloot Herman 

fulltime boer te worden. 

In 1989 nam hij het bedrijf 

over. ‘Dat telde toen 50.000 

vleeskuikens en 500 vleesvarkens. 

Die varkens hebben we er in 1994 

uitgedaan. De stal voldeed niet 

meer aan de eisen, daar moest 

te veel aan gebeuren. In plaats 

daarvan zijn we meer vleeskuikens 

gaan houden. Momenteel hebben 

we er 113.000 verspreid over 

vijf stallen die we in de loop 

van tien jaar hebben gebouwd.’ 

De laatste jaren werkt hij met 

Ross 308 vleeskuikens en daar 

behaalt hij prima resultaten mee. 

Maar hij weet als geen ander dat 

dit niet alleen aan de kuikens 

ligt. ‘Natuurlijk, die genetische 

eigenschappen zijn heel belangrijk. 

Maar dat geldt zeker ook voor 

de omstandigheden in de stallen. 

Goede ventilatie bijvoorbeeld. 

Een paar jaar geleden heb ik de 

ventilatieventielen veranderd. 

Daardoor is het klimaat duidelijk 

beter geworden. En sinds enige 

tijd heb ik CO2-meters  in de 

stallen. Erg handig en nuttig. Maar 

goed voer is uiteraard ook erg 

belangrijk.’ 

Voerlijn Balans
Een jaar of zes geleden maakte 

hij de overstap naar De Valk 

Wekerom. Het voer van zijn vorige 

leverancier liet een paar keer te 

Harink vertrouwt erop dat de

markt wel weer aan zal trekken.

wensen over. ‘Ik kreeg last van 

natte stallen. En dat wilde ik 

absoluut niet hebben. Je houdt 

dan de voetzolen van de kuikens 

niet goed en ook het strooisel niet. 

Een natte stal heeft bijna altijd met 

het voer te maken. Dat moet altijd 

een constante kwaliteit hebben, 

maar ze hadden de samenstelling 

veranderd’, aldus Harink. Bij De 

Valk Wekerom kunnen mesters 

van vleeskuikens uit drie voerlijnen 

kiezen: Presto, Vitaal en Balans. 

Herman koos voor Balans.  

‘Je kiest dan voor zekerheid. 

Zoon Mats 
ziet het wel 

zitten om het 
bedrijf over te 

nemen Er wordt veel kipfilet 

geïmporteerd en tegen 

dumpprijzen aangeboden.
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Neem de inkoop van bio-

grondstoffen. Stefan: ‘Daarbij gaat 

het om veel grotere hoeveelheden 

dan wanneer De Valk Wekerom die 

alléén zou inkopen. Dat betekent 

dat handelaren ons sneller weten 

te vinden. Daardoor kunnen we uit 

verschillende grondstoffenstromen 

kiezen. Voordeel daarvan is dat 

je risico’s kunt spreiden. Maar 

ook dat je optimaal kunt zorgen 

voor een constante kwaliteit van 

de bio-voeders. Bovendien kun je 

de grondstoffen tegen scherpere 

prijzen inkopen. Dat is dus allemaal 

in het voordeel van de klant.’

Specialisatie
Voor de productie van bio-voeders 

heeft De Valk Wekerom twee 

productielijnen ter beschikking. 

Eén in Barneveld (AR) en de 

eigen bio-lijn in Meppel. Dat 

heeft aantrekkelijke voordelen, 

vertelt Regelink. ‘Elke fabriek 

heeft een eigen specialisme. 

In Meppel maken we naast 

biologisch pluimveevoer, ook 

melkvee- en geitenvoer. In deze 

fabriek mogen we daarom geen 

vismeel verwerken, een grondstof 

die vooral bij opfokhennen, 

vleeskuikens en biggen veel 

voordelen biedt. Deze voeders 

maken we daarom in Barneveld, 

waar we wél de beschikking 

hebben over vismeel. Daarmee zijn 

we één van de twee bedrijven in 

ons land die biologische voeders 

met vismeel kunnen produceren.’ 

Het inspelen op nieuwe ontwikke-

lingen en vragen vanuit de markt is 

ook een belangrijke taak van Bio-

NL. Stefan zit hiervoor regelmatig 

MANAGER STEFAN REGELINK:

‘ Efficiëntie is dé kracht  
van Bio-NL’
De bio-lijn in Meppel werd mogelijk doordat De Valk Wekerom en AR 
een strategische samenwerking aangingen. Om het maximale uit die 
samenwerking te halen werd Bio-NL opgericht. Manager Stefan Regelink 
(30) van Bio-NL: ‘Daarbij kun je bijvoorbeeld denken aan het gezamenlijk 
inkopen van grondstoffen en het inspelen op nieuwe ontwikkelingen.’ 

Dus geen te langzame maar 

ook geen te snelle groei van 

de kuikens. De voerlijn bevalt 

me prima. De technische 

resultaten zijn goed. Ik ken 

de landelijke cijfers niet, maar 

met de huidige ronde zit ik op 

een uitvalspercentage van 0,75 

procent. Zo laag heb ik het nog 

nooit gehad. En even afkloppen, 

ik heb dit jaar ook nog geen 

medicijnen gebruikt.’

Uitbreiden
Vorig jaar vatte hij het plan 

op om er een nieuwe stal bij 

te bouwen. Maar tijdens de 

vergunningenprocedure besloot hij 

te stoppen. De aanleiding was een 

combinatie van factoren. ‘Neem 

al die regeltjes. Ik moet de stal 

bijvoorbeeld op 10 meter afstand 

van de andere stallen bouwen. 

Wat ook meespeelt is de vleesprijs. 

Die fluctueert altijd, maar is nu 

wel erg slecht. Dat heeft te maken 

met de coronacrisis. Maar er wordt 

ook veel kipfilet geïmporteerd en 

tegen dumpprijzen aangeboden, 

met name vanuit Polen, Oekraïne, 

Thailand en Brazilië.’ Bovendien ziet 

hij de maatschappelijke discussie 

over de vleesproductie steeds 

heftiger worden. ‘Soms komen hier 

mensen voorbij die demonstratief 

hun neus dichtknijpen. Het 

ondernemersklimaat voor agrariërs 

wordt er al met al niet beter op. 

Natuurlijk, het is erg complex 

allemaal, maar ik vind het te 

gemakkelijk om de boeren van 

alles de schuld te geven.’ Mensen 

moeten echter niet denken 

dat Harink alle dagen loopt te 

somberen. Hij blijft optimistisch 

en over een paar maanden zal de 

markt wel weer aantrekken. En 

voor somberen vindt hij het werk 

op de boerderij, het contact met de 

leveranciers en met de jongens die 

de kuikens komen halen, ook veel 

te leuk. En het werken met  

de dieren zelf natuurlijk. 

Dat vindt ook zoon Mats (16) die 

er met zijn motor bij komt staan 

wanneer buiten de foto’s worden 

gemaakt. Op de vraag of hij het 

bedrijf over wil nemen, klinkt  

een even resoluut als kort 

antwoord: ‘Ja.’

met interne werkgroepen om de 

tafel. ‘Er staat bijvoorbeeld een 

nieuwe Europese verordening op 

stapel met regels waar bio-voeders 

aan moeten voldoen. Zo moeten 

op termijn alle eiwitten in biologi-

sche veevoeders van biologische 

herkomst zijn, zoals maisgluten-

meel en aardappeleiwit. We zijn 

gezamenlijk aan het onderzoeken 

wat de mogelijkheden op dat 

gebied zijn.’

Eigenwijs
Samengevat is dus de belangrijkste 

taak van Bio-NL: het maximaal 

benutten van elkaars productie- 

locaties. Wat Bio-NL zeker niet 

doet, is het onderling uitwisselen 

van kennis op het gebied van 

recepturen van veevoeders. 

‘Absoluut niet’, benadrukt 

Regelink. ‘De opzet van Bio-NL is 

het vergroten van de efficiëntie. 

Daarbij staat het behoud van de 

eigen identiteit en assortiment 

altijd voorop. Natuurlijk was dat in 

het begin wel wat wennen. Je kijkt 

toch een beetje in elkaars keuken. 

Maar zaken zoals strategie en de 

samenstelling van veevoeders, 

die worden nooit uitgewisseld. 

De Valk Wekerom heeft eigen 

nutritionisten die de biologische 

voeders samenstellen. En hoewel 

je van dezelfde fabrieken gebruikt 

maakt, blijft er sprake van een 

gezonde concurrentie met respect 

voor elkaars eigen aanpak. Daar 

komt bij dat een goede nutritionist 

sowieso erg eigenwijs is en altijd 

zijn eigen afwegingen maakt 

waar het de samenstelling van 

veevoeders betreft.’

Harink senior doet nog 

regelmatig klusjes op het bedrijf.

Het gezin en het bedrijf

De familie Harink bestaat uit Herman (57) 

en echtgenote Ilse (55). Ilse werk in een 

fertiliteitskliniek. Zoon Tim (19) studeert 

aan de UT in Enschede en Mats (16) zit 

op het VWO en wil op termijn het bedrijf 

overnemen. 

Op het boerenerf staat een schuur 

(werkplaats en opslag van materieel) 

en vijf stallen met in totaal 113.000 

vleeskuikens. De verwarming geschiedt 

met twee cv-ketels: een voor houtsnippers 

en een voor pellets. Op de stallen liggen 

310 zonnepanelen. Het bedrijf is 3 hectare 

groot. De grond wordt gebruikt voor de 

verbouw van snijmais.

Stefan Regelink: ‘Voordeel van gezamenlijk inkopen van 

grondstoffen is dat je risico’s kunt spreiden.’
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Dick is wekelijks minimaal 

zo’n 60 uur aan het werk op 

zijn bedrijf. ‘Wat doe je dan 

allemaal? vragen mensen me 

wel eens. Dan som ik op: biggen 

laden, biggen behandelen, 

biggen spuiten, enten, spenen, 

stallen schoonmaken, zeugen 

insemineren, voerbeurten 

controleren, geboortes controleren, 

staarten couperen en blikken. Na 

een productieve week is het op 

zaterdag van belang om eventueel 

een pleegzeug te maken. Dat doen 

we omdat we niet willen werken 

met melk en gespecificeerde 

systemen daarvoor. Natuurlijk, 60 

BEDRIJFSREPORTAGE FOKZEUGENBEDRIJF HAZELEGER

‘Zolang ik hier zeugenhouder ben
Een gedreven en tevreden klant. Zo kun je het bedrijf van Dick en Sandra 
Hazeleger uit Otterlo met een gerust hart noemen. Al 65 jaar betrekt het 
fokzeugenbedrijf het voer van De Valk Wekerom. ‘Waarom zou je weggaan 
als de technische resultaten alleen maar vooruitgaan?’, klinkt het retorisch.

uur per week is best veel. Maar ik 

geniet van het werken in de stal. 

Zeker als de technische resultaten 

goed zijn. Bovendien heb ik acht 

uur in de week hulp en doet 

Sandra de administratie.’

Uitbreiden
Het boeren en het ondernemen 

zit Dick in het bloed. Al op zijn 13e 

hielp hij thuis op de boerderij. En 

op zijn 21ste kocht hij biggen van 

zijn vader en bracht die onder bij 

huurstallen in de buurt. Zo bracht 

hij zijn eigen vleesvarkens groot. 

In 1994 ging hij een maatschap 

aan met zijn ouders en in 2006 

nam hij het bedrijf over. ‘Dat telde 

toen 300 zeugen én 35 koeien. 

Dat was te veel werk voor één 

persoon. In 2011 besloten we 

de 35 melkkoeien af te stoten. 

Als we daar verder mee hadden 

willen gaan, hadden we uit 

moeten breiden tot minimaal 100 

stuks melkvee en een nieuwe stal 

moeten bouwen. In plaats daarvan 

besloten we het aantal zeugen 

uit te breiden van 300 naar 450 

stuks.’ 

Uitstekende resultaten
Dick maakt veel uren in en rond 

de stal. En perfectionist als 

hij is, laat hij daarbij niets aan 

het toeval over. ‘Als ik het niet 

vertrouw, soms ruik ik in de stal 

dat iets niet goed is, onderneem 

ik onmiddellijk actie. Ook overleg 

ik regelmatig met de dierenarts 

en buitendienstmedewerker 

Marcel Witteveen van De Valk 

Wekerom. Je kunt het werk wel 

afraffelen, maar ik doe liever één 

ding serieus en goed.’ Zijn inzet 

en manier van werken betaalt 

zich uit in uitstekende resultaten 

in de stal: 33,2 biggen per zeug 

terwijl het landelijke gemiddelde 

30,2 is. ‘Ik weet nog dat we in 

2001 23 biggen per zeug hadden. 

Het gemiddelde lag toen op 22,5. 

Dat we nu op ruim 33 zitten, is 

onder andere het gevolg van een 

hoog aantal levend geboren door 

genetische vooruitgang. Maar het 

komt in ons geval ook door weinig 

uitval.’ 

De kunst
Marcel Witteveen bezoekt Dick 

en Sandra regelmatig om zaken 

te bespreken en te adviseren. Hij 

vertelt: ‘Elke stal is weer anders. Je 

kunt wat dat betreft een stal ook 

niet kopiëren. Je hebt met zoveel 

verschillende aspecten te maken, 

zoals het soort en de grootte 

van een stal en het type zeugen. 

Daar stemmen we allereerst het 

voer op af. Vervolgens gaan 

we op basis van de technische 

resultaten de zaken finetunen. 

Bijvoorbeeld wanneer de zeugen 

drachtig zijn. Je moet voortdurend 

dingen aanpassen.’ Dick vult aan: 

‘Een zo goed mogelijk big tegen 

een zo laag mogelijke kostprijs 

produceren. Dat is de kunst. Kijk, 

je kunt wel voor het duurste voer 

kiezen, maar dat leidt niet altijd 

automatisch tot meer opbrengsten 

per zeug. Dus uiteindelijk schiet je 

daar niet altijd iets mee op. Over 

dat soort zaken denk ik veel na als 

ik aan het werk ben.’ 

Opvolger
Dick en Sandra hebben drie 

kinderen, maar daaronder zijn 

geen bedrijfsopvolgers. Zij zien 

ook de toenemende regeldruk en 

de wisselende biggenprijzen en 

de daarbij horende onzekerheid. 

Dick en Sandra hebben geen 

moeite met die onzekerheid: 

‘Of je nu hard werkt of niet, 

de opbrengst fluctueert altijd. 

Daar houd je rekening mee. We 

hebben een positieve instelling 

en willen vooruit. Zolang ik hier 

zeugenhouder ben, gaan we 100 

procent voor onze toko!’

ga ik er 100% voor!’

Het gezin en het bedrijf

Dick (53) en Sandra (47) hebben drie kinderen. 

Céline (23) studeert politicologie, Ruben (20)  

studeert logistics management en Jasmijn (16) 

gaat na het examen havo farmacie studeren.

Op de dag van het interview telde het bedrijf 

450 zeugen en 1.920  gespeende biggen. De 

boerderij heeft 18 hectare grond in gebruik 

(12 ha eigendom). Die wordt verhuurd voor de 

verbouw van mais, voederbieten, gras en het 

uitbrengen van de drijfmest. Het bedrijf is lid van 

De Keten Duurzaam Varkensvlees, dat staat voor 

een duurzame manier van varkens houden. In 

2004 hebben ze een nieuwe woning gebouwd. 

Het voormalig ouderlijke huis verhuurt Sandra als 

vakantieboerderij voor maximaal twaalf personen. 

‘Een goede en leuke nevenactiviteit’, zegt ze.

Dick Hazeleger: ‘Ik geniet van het werken in de stal.’
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Niet alle veehouders voeren vitaminen en mineralen 

bij. De gedachte is dat er voldoende in het ruwvoer 

zit of in het aanvullende krachtvoer. Toch moet er met 

deze aanname worden opgepast. Vooral vitamines 

zijn in ruwvoer zeer wisselend en ook lang niet 

altijd bestand tegen het inkuilproces. Ook met de 

vitaminen- en mineralenvoorziening in krachtvoeders 

wordt zeer wisselend omgegaan. Daar staat 

tegenover dat er veel verschillende mineralenmengsels 

verkrijgbaar zijn; de een nog luxer dan de ander.  

Maar luxer is niet altijd beter bij vitaminen en 

mineralen. Overdaad kan schadelijk zijn en daardoor 

zelfs averechts werken. Eén van de vitamines die direct 

effect heeft op de gezondheid van melkvee, maar 

waarvan overdaad schaadt, is vitamine E. 

Vitamine E 
Een belangrijke vitamine voor de gezondheid van 

melkvee is vitamine E. Deze heeft een antioxidant- 

functie. Een tekort aan vitamine E leidt tot een 

verminderde activiteit van de witte bloedcellen. 

Vitamine E heeft ook invloed op de productie 

van B- en T-cellen. Die zijn erg belangrijk voor 

het immuunsysteem. Een vitamine E-tekort heeft 

daarom direct meer gevallen van mastitis en 

Passende aanvullingen van vitaminen 
en mineralen leveren gezonde koeien op 

Het voeren van vitaminen en mineralen wordt erg 
wisselend toegepast in de praktijk. Ook de adviezen zijn 
niet eensluidend. Terwijl een passende vitaminen- en 
mineralenaanvulling essentieel is voor een goed presterend 
melkveestapel. 

nageboorteontsteking als gevolg. Te veel vitamine E 

kan juist het tegenovergestelde betekenen. Vitamine 

E wordt bij overdaad opgeslagen in het vet. Het 

teveel wordt dus niet afgevoerd. Ook kan een scheve 

verhouding van vitamine E ten opzichte van andere 

vitaminen en mineralen zorgen voor een mindere 

werking. 

Juist in het laatste deel van de droogstand en tijdens 

de transitieperiode is voldoende vitamine E erg 

belangrijk. Door het afkalfproces en de startende 

lactatie is er veel stress waardoor de koe meer kans 

heeft om ziek te worden. Door een juist niveau 

van vitamine E te voeren, dat werkt als antioxidant, 

worden de gevolgen van de stress minder en zal 

de koe makkelijker opstarten. Omdat tijdens de 

transitieperiode de voeropname behoorlijk daalt, moet 

de vitamine E-aanvulling extra geconcentreerd zijn. De 

droogstandsmineralen en droogstandsbrokken in het 

assortiment van De Valk Wekerom bevatten dan ook 

extra vitamine E. 

Vernieuwd assortiment 
Omdat melkveerantsoenen uit veel verschillende 

voeders, grondstoffen en bijproducten bestaan, 

is er geen standaardadvies mogelijk. Een passend 

advies moet daarom altijd op basis van een 

rantsoenberekening worden gegeven. Daarbij worden 

ook effecten als voeropname, productieniveau en 

lactatie stadium meegenomen. We hebben ons 

assortiment daarom geüpdate naar de nieuwste 

inzichten en omstandigheden op melkveebedrijven. 

We hebben verschillende mineralenmengsels voor 

het basisrantsoen. Deze kunnen los aan het voerhek 

gevoerd worden, maar kunnen we ook in een 

Optimeel of Optibrok leveren. Dit zorgt voor extra 

gemak en een nauwkeurige opname. 

Het basisrantsoen wordt aangevuld met een 

melkveebrok. We hebben hiervoor drie reeksen:  

Balans, Vitaal en Presto. Deze zijn afgestemd op 

de verschillende behoeftes van het dier, waarbij 

het productieniveau en gezondheidsondersteuning 

erg belangrijk zijn. Vanzelfsprekend bevat elke 

reeks daarom ook een ander niveau vitaminen en 

mineralen. Dit biedt ons de mogelijkheid om voor elke 

bedrijfssituatie een passend advies te formuleren. 

Als voormalig zeugenhouder vind 

ik de binding en feeling met de 

praktijk van groot belang op het 

maken van de juiste voertechnische 

keuzes. Dit gaat altijd in 

samenspraak en overleg met 

de klant en de ondersteunende 

buitendienstmedewerkers. Juist 

deze lijn past mij als praktijkmens. 

In de stal daar moet het gebeuren!

 

Dynamisch proces
De wisselwerking tussen de 

varkenshouder, de buitendienst 

NIEUWE NUTRITIONIST IN OPLEIDING ERIC HOLLEMAN:

‘ In de stal, daar  
moet het gebeuren!’
Sinds begin mei van dit jaar is Eric 
Holleman (51) in opleiding als nutritionist 
varkenshouderij bij De Valk Wekerom. Op 
deze pagina stelt hij zich nader aan u voor.

en de nutritie vormen de spil in 

het samenspel om tot de meest 

optimale resultaten te komen. 

Gezamenlijk de keuze maken 

voor een optimaal passende prijs 

en prestatie. Dat is maatwerk 

leveren. De internationale 

grondstoffenmarkt en de 

genetische vooruitgang zijn enorm 

in beweging de laatste jaren. 

Binnen De Valk Wekerom is het 

team-functioneren daarom van 

grote waarde. Alleen samen 

komen we verder wat betreft 

kwaliteit en resultaat. ‘Uw 

succes… ons doel’ staat niet 

voor niets op onze trucks. Dat 

doel en besef zit door de gehele 

organisatie. 

Samenwerken is samen presteren. 

Dat gevoel van teamwork leidde 

tot mijn keuze voor De Valk 

Wekerom. Dat goede gevoel wordt 

nog steeds dagelijks bevestigd.

 

Terug in vertrouwde 
branche
Na de Agrarische Hogeschool 

Deventer, met aanvullend 

Hoger Kader Varkenshouderij 

in Almelo en de militaire 

dienst ben ik begonnen als 

buitendienstmedewerker 

varkenshouderij bij het toenmalige 

Cavee Coveco. Daarna heb 

ik mijn loopbaan voortgezet 

als vertegenwoordiger in de 

mengvoerbranche in diverse 

regio’s. Na het plotselinge 

wegvallen van mijn vader ben ik 

in maatschap gegaan met mijn 

moeder en broer om het ouderlijk 

bedrijf in het Betuwse Elst voort 

te zetten. Als zeugenhouder ben 

ik betrokken geraakt in zowel 

de regionale als de landelijke 

belangenbehartiging. Eerst voor 

de NVV en later voor de POV. 

Tot eind november 2019 was 

ik dagelijks bestuurder bij de 

POV. Nu ben ik nog actief als 

regio-secretaris van de POV-regio 

Gelderland. De maatschap rond 

het zeugenbedrijf, dat door 

stedelijke ontwikkelingen rondom 

Arnhem-Nijmegen nagenoeg niet 

meer kan ontwikkelen, is inmiddels 

ontbonden. Nu ben ik dus weer 

terug in het veevoer.

 

Betrokkenheid
De praktijk, samen met de 

buitendienst mee de boer op, 

gekoppeld aan de vaktechnische 

kennis en innovatieve 

ontwikkelingsmogelijkheden 

vormen een geweldige uitdaging.

De hechte coöperatiestructuur is 

merkbaar door het gehele bedrijf. 

De onderlinge betrokkenheid 

van alle medewerkers en het 

besef dat we het voor de leden/

afnemers doen is de basis voor 

een hechte teaminzet. Dat 

gevoel en die betrokkenheid 

vormt een kracht die tot uiting 

komt in de uitstekende prijs-

kwaliteitverhouding en de 

motivatie om in een onder druk 

staande markt zelfs te groeien. 

Aan die uitdaging wil ik graag een 

steentje bij proberen te dragen.

Dekking vitaminen en mineralen 
Voerstrategie  Lage  

kostprijs
Goed  
rende-
ment

Maximale 
gezond-

heid

Mineralen 
basisrantsoen

Dosering 
(gram per koe per dag)

   

Standaard 100 - 150 v   

Pro-Act 100 - 150  v v
    

Aanvullende DVW-krachtvoerreeks    

Basis melkveebrok v   

Vitaal melkveebrok  v  

Presto melkveebrok   v
Eric Holleman tijdens een bezoek in China.
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BEDRIJFSREPORTAGE FAMILIE DE RUIJTER

Geen koeien in Canada, maar bio-kippen in Drenthe

Ze waren naar eigen zeggen ‘uitgeboerd in Mijdrecht’. Dus besloten 
Peter en Corrina de Ruijter hun heil elders te zoeken. Zelfs Canada werd 
overwogen. Maar uiteindelijk werd het Dalen op het Drentse platteland. 
Daar begonnen ze naast hun melkveebedrijf een bedrijf voor bio-
legmoederdieren.  

Bij binnenkomst is het die ochtend 

een gezellige drukte aan de 

keukentafel. Een hulp, een goede 

vriend en twee zonen van Peter en 

Corrina de Ruijter zitten uitgebreid 

aan de koffie. ‘Die drukte, dat 

brengt een gemengd bedrijf als 

het onze met zich mee. Al het 

trekkerwerk doen we bijvoorbeeld 

zelf. Wat dat betreft is het hier 

nooit saai’, lacht Peter.

Vrijheidsdrang 
‘We hadden in Mijdrecht een 

leuke boerderij hoor, 23 hectare 

grond, 80 stuks melkvee en 300 

vleesvarkens. Maar het was te 

klein, we wilden vooral meer 

eigen grond’, vertelt Peter. Die 

wens bleek in het westen niet 

haalbaar. Dus werden andere 

mogelijkheden onderzocht. Zelfs 

emigreren naar Canada werd 

even overwogen. Totdat ze in 

2005 op het melkveebedrijf in 

Dalen stuitten, 62 hectare met 

100 koeien. ‘Wij werden de vierde 

eigenaar, twee daarvan waren naar 

Canada vertrokken.’ De eerste 

jaren breidden ze het aantal koeien 

uit naar 140. In 2013 bouwden 

Het gezin en het bedrijf
Peter (53) en Corrina (51) de Ruijter hebben vier kinderen. Mart (25) 

werkt op het bedrijf, Laura (24) is wijkverpleegkundige, Eric (21) 

werkt ook op het bedrijf en Ilse (18) studeert voor verpleegkundige. 

Op het gemengde bedrijf wordt 190 ha grond bewerkt, waarvan 120 

ha grasland en 50 ha mais. De overige 20 ha wordt verhuurd aan een 

akkerbouwer. In de zogeheten ‘swing over’ melkstal worden zo’n 

260 koeien gemolken. Daarnaast telt het bedrijf 140 stuks jongvee. 

In de kippenstal huizen 15.000 bio-legmoederdieren (Lohmann 

Brown Classic). Concrete toekomstplannen zijn er niet echt. Peter: 

‘Misschien iets met melkvee op bio-basis. Maar eigenlijk is het aan 

Mart en Eric om de koers voor de toekomst uit te zetten.’

ze een nieuwe melkveestal voor 

220 koeien. En in 2018 namen 

ze de grond en de gebouwen 

van de naaste buurman over. Die 

vertrok óók naar Canada. ‘Ja, de 

boeren hier hebben een grote 

vrijheidsdrang,’ weet Peter.

Moederdieren
Om extra financiële zekerheid in 

te bouwen vatten ze het plan op 

om iets naast het houden van 

melkvee en jongvee te gaan doen. 

Peter: ‘Via de kerk kwamen we 

hier in contact met een aantal 

kippenboeren. Die vertelden ons 

dat het houden van kippen een 

leuke tak van sport is. Bovendien 

ben je met kippen minder 

gebonden dan met koeien.’ Dat 

leidde er in 2019 toe dat er een 

hagelnieuwe kippenstal op het 

erf verrees. Met een zogeheten 

(overdekte) wintergarden en een 

vrij uitloop van 6 hectare. Het  

plan was om er 15.000  

bio-leghennen te gaan houden.  

Totdat ze hoorden dat Ter Heerdt 

met bio-moederdieren wilde 

beginnen en daar onderdak voor 

zocht. ‘Wij hadden geen verstand 

van kippen, maar dat was geen 

probleem. We zouden goed 

worden begeleid door het bedrijf. 

En als boer heb je natuurlijk ook 

wel feeling met vee’, zegt Peter.

Grote belangen
Momenteel hebben ze 13.800 

leghennen en 1.200 hanen in de 

stal. Die kippen, type Lohmann 

Brown Classic, zijn in het bezit van 

Ter Heerdt. Het bedrijf huurt alleen 

de stal. Peter en Corrina verrichten 

alle werkzaamheden en worden 

per ei betaald. Corrina, die naast 

het huishouden ook de kalfjes de 

en de bedrijfsadministratie doet: 

‘Die bio-moederdieren zijn niet 

te koop. Ter Heerdt heeft daar 

een patent op.’ Dit hennen- en 

kuikenbedrijf heeft verspreid over 

het land zes moederdierbedrijven. 

Per ronde leggen de bio-hennen 

van Peter en Corrina 1,5 miljoenen 

eieren. 

Peter en Corrina de Ruijter begonnen in 2019 

met het houden van bio-moederdieren.
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Ik ben 24 jaar en ben geboren in 

Opheusden. Inmiddels ben ik ruim twee 

jaar getrouwd en woon in IJzendoorn, 

een plekje in de mooie Betuwe. Op 

de middelbare school was ik al te 

vinden tussen de leghennen op een 

pluimveebedrijf in Lienden, waar ik elke 

zaterdag met plezier heen ging. 

Hobby
Na het VMBO ben ik de opleiding 

landbouw en zorg gaan volgen. Na deze 

opleiding ben ik direct aan de slag gegaan 

op een pluimveebedrijf in de Flevopolder, 

met drie stallen scharrel en één stal vrije 

uitloop hennen. Hier hielp ik mee met alle 

voorkomende werkzaamheden. Naast mijn 

Nieuwe specialist legpluimvee
Ik ben Ivan Roelofsen en na ongeveer 5 jaar werkzaam te zijn geweest 
op een pluimveebedrijf in Zeewolde werk ik sinds 1 september jl. als 
legpluimveespecialist bij Coöperatie De Valk Wekerom. 

enthousiasme voor pluimvee ben ik 

ook geïnteresseerd in honden voor 

de sport. In mijn vrije tijd ben ik 

actief met mijn Mechelse herders. 

Af en toe heb ik een nest jongen 

honden en ik richt ook honden 

af als politiehond. Ik kijk uit naar 

een prettige samenwerking met u 

en ga de uitdaging graag aan om 

samen met u tot het gewenste 

resultaat te komen.

De leghennen die daaruit 

voortkomen zijn voornamelijk 

bestemd voor de Zuid-Duitse 

markt. Een bezoekje aan de 

stal en eieropslag is voor de 

bedrijfsreportage helaas niet 

mogelijk. Ze zijn heel erg 

voorzichtig met bezoekers 

vanwege het gevaar op 

besmetting. Zeker nu er vogelgriep 

is uitgebroken. Peter: ‘De belangen 

voor Ter Heerdt zijn erg groot. Er 

is hun alles aan gelegen dat het 

goed gaat met hun moederdieren. 

We worden ook heel goed 

begeleid. Zo komen er eenmaal 

per twee weken begeleiders en 

eenmaal per drie weken komt er 

een dierenarts. Van directeur tot 

administrateur, iedereen van Ter 

Heerdt komt af en toe kijken. Ook 

om feeling met elkaar te houden.’ 

De Valk Wekerom
Bij de uitwerking van hun 

plannen om kippen te gaan 

houden kregen ze destijds 

hulp van Gert Jan Bruinenberg, 

buitendienstmedewerker bij De 

Valk Wekerom. Ze hadden hem 

via-via ontmoet. ‘Hij heeft alles 

begeleid. Ter Heerdt betrekt het 

biologische voer van een ander 

veevoederbedrijf. Maar omdat Gert 

Jan zo veel voor ons heeft gedaan 

en nog steeds doet, hebben we 

gevraagd of De Valk Wekerom het 

bio-voer mocht leveren. En dat 

vonden ze goed’, zegt Peter. Ze 

houden nu bijna twee jaar de bio-

moederdieren. Spijt dat ze voor de 

kippen hebben gekozen hebben 

ze zeker niet. Corrina: ‘Natuurlijk, 

met een koe heb je veel meer 

een band dan met een kip. Maar 

met een koe heb je weer meer 

werk, zeker bij ziekte.’ Peter: ‘Met 

kippen weet je precies wanneer 

je wat moet doen. Bovendien is 

alles geautomatiseerd, het loopt 

echt fantastisch. Dat voersysteem 

bijvoorbeeld is bijna te mooi 

om waar te zijn.’ Dus Canada 

is definitief van de baan? ‘Het 

kriebelt niet meer nee. Die kou 

en sneeuw daar. We zitten hier 

heerlijk.’

‘ Natuurlijk, met een koe 
heb je veel meer een band 
dan met een kip. Maar met 
een koe heb je weer meer 
werk, zeker bij ziekte.’

Nieuwe specialist 
legpluimvee 
Ivan Roelofsen

‘Ik kijk uit 
naar een  
prettige 
samen-

werking.’

Heeft u een nieuw relatienummer van RVO ontvangen of is uw 

actuele relatienummer niet bij ons bekend? Vergeet dit dan 

niet aan ons door te geven. Wanneer wij namelijk geen actief 

relatienummer van RVO van u hebben, kunnen wij in januari 

geen actueel voerjaaroverzicht 2020 voor u uitdraaien.

Is uw actuele BRS-
nummer RVO bij ons bekend?

De buitenfoto’s zijn gemaakt vóór de ophokplicht.



16 17

DE VALKENIER

DECEMBER 2020

Mais
De maisprijs noteert op moment 

van schrijven € 21,80 per 100 kg 

franco put Lunteren. De stijging 

van de prijzen heeft verschillende 

oorzaken. In de eerste plaats zien 

we tegenvallende opbrengsten in 

Oekraïne (28,5 miljoen ton versus 

36,5 miljoen ton in 2019) en een 

minder grote oogst in de VS. Ook 

de export van mais vanuit de 

VS naar China is veel groter dan 

aanvankelijk werd verwacht. Het 

lijkt erop dat China voorlopig nog 

niet is uitgekocht. In Europa is de 

oogst uitgekomen op 64 miljoen 

ton. In 2019 lag de oogst op 66,7 

miljoen ton.

Tarwe
Ook bij tarwe zijn de prijzen 

gestegen. Tarwe noteert 

momenteel € 21,80. De totale 

oogst in de EU 28 is uitgekomen 

op 136,5 miljoen ton versus 155 

miljoen ton in 2019. Rusland heeft 

wel een grotere oogst  

(83 miljoen ton versus 73,5 miljoen 

ton in 2019) evenals Australië 

ONTWIKKELINGEN OP DE GRONDSTOFFENMARKT

Einde prijsstijging 
lijkt nog niet in zicht

De prijzen van de grondstoffen fluctueren sterk. In de afgelopen maanden zijn ze flink 
gestegen en het eind van deze stijging lijkt op moment van schrijven nog niet in zicht. 

(28,5 miljoen ton versus 15 miljoen 

ton in 2019). Op dit moment komt 

de tarwe vooral uit Duitsland. 

Frankrijk is op dit moment te duur. 

Door de krappe tarwemarkt moet 

er eigenlijk gerantsoeneerd worden 

in de samenstellingen. Door de 

huidige prijsverhoudingen wordt 

in de samenstellingen minder mais 

en maximaal tarwe opgenomen. 

Lagere prijzen verwachten we niet 

eerder dan volgend jaar maart/

april. De inzaai van de Europese 

wintertarwe en gerst verloopt 

onder goede omstandigheden.

Gerst
De prijs van gerst is evenals die  

van de andere granen gestegen. 

Op dit moment noteert gerst  

€ 19,70 franco put. Door het grote 

prijsverschil met tarwe wordt in  

de samenstellingen maximaal gerst 

opgenomen.

Eiwitten
De prijzen van sojaschroot zijn 

enorm gestegen de laatste 

maanden. Op dit moment noteert 

hypro sojaschroot franco put  

€ 43,50. De stijging (ruim 30% 

t.o.v. augustus jl.) is veroorzaakt 

door lagere opbrengsten in VS en 

grote aankopen door China.  

En er zijn zorgen over de 

opbrengsten in Zuid-Amerika begin 

volgend jaar. In grote gebieden is 

het namelijk erg droog.

De prijzen van raapschroot zijn 

ook enorm gestegen. Ondanks de 

goede crushmarges is het aanbod 

aan de voorkant minimaal. Bij 

zonnenpitschroot zien we dezelfde 

trend. Voor volgend jaar wordt op 

moment van schrijven zelfs niet 

meer aangeboden. De oogst in 

Rusland en Oekraïne is een stuk 

kleiner dan in 2019. Tevens zijn 

de crushmarges voor zonnepitolie 

slecht. Ook hier zien we weer 

grote exporten vanuit Oekraïne 

naar China.

Mengvoederprijzen
De mengvoederprijzen zullen na 

een lange periode constant te zijn 

geweest de aankomende maanden 

fors gaan stijgen. 

Open dag nieuw pluimveebedrijf

Dinsdagavond 6 oktober 2020 werd de 

algemene ledenvergadering van Coöperatie 

De Valk Wekerom gehouden. Vanwege de 

coronamaatregelen was de (uitgestelde) 

vergadering slechts voor een beperkt aantal 

leden toegankelijk.

Tijdens de bijeenkomst werd de jaarrekening 

van 2019 uitvoerig toegelicht en vervolgens 

goedgekeurd door de Raad van Commissarissen 

en de aanwezige leden van de Coöperatie. Als 

Coöperatie betreuren we het ten zeerste dat 

de jaarlijkse vergadering op deze manier moest 

worden gehouden, maar de gezondheid van 

eenieder staat voorop. We hopen dat we volgend 

jaar de leden weer op een normale algemene 

ledenvergadering mogen verwelkomen.

Algemene ledenvergadering 
coronaproof

De Valk Wekerom organiseerde op 4 september jl. een 

open dag bij de familie Bloeming in Odoornerveen. 

Aanleiding was de nieuwe pluimveestal van Roelof 

en Jolanda Bloeming. Zij gaan naast hun huidige 

akkerbouwbedrijf van start met het houden van 

legkippen met uitloop. De nieuwe stal biedt plaats 

aan 24.000 dieren. Het echtpaar kiest voor deze 

bedrijfstak om hun bedrijf toekomstbestendig te 

houden. Tijdens de open dag werden uiteraard de 

coronamaatregelen in acht genomen. Zo werd onder 

andere het aantal bezoekers beperkt gehouden. 

Ondanks deze beperkende maatregelen werd het een 

geslaagde open dag. Wij wensen Roelof en Jolanda 

heel veel succes toe met hun nieuwe stal.

Ook achter de tafel werd de anderhalve meter in acht genomen.

KORT NIEUWS
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De grootste issues waar een 

opstartende melkkoe tegenaan 

loopt is melkziekte als gevolg 

van calciumtekort en slepende 

melkziekte als gevolg van 

energietekort. Dit zorgt vervolgens 

voor een Negatieve Energie Balans 

met het gevolg dat de koe inteert 

op haar reserves. Vaak praten we 

dan over vetafbraak en conditie-  

verlies. Maar minder zichtbaar 

is dat de koe ook spieren gaat 

afbreken om eiwittekorten te 

compenseren. De afbraak van 

lichaamsreserves zorgt voor een 

hoger melkvetgehalte en laag 

melkeiwitgehalte. Wanneer dit 

te extreem wordt ziet u een 

ketose-melding op uw MPR. Een 

energietekort heeft vervolgens veel 

effect op de weerstand, waardoor 

ook andere gezondheidsproblemen 

veroorzaakt worden zoals 

klauwproblemen, vruchtbaarheid 

De opstart van de lactatie wordt als een van de kritische momenten gezien 
van een melkkoe. Er zijn een hoop veranderingen, de melkproductie komt 
op gang en opstartproblemen als gevolg van energie- of mineralentekort 
liggen op de loer. Alle aandacht gaat daarom vaak naar de groep dieren van 
0 tot 60 dagen. Heel belangrijk natuurlijk, maar de echte aandacht begint al 
de lactatie ervoor.

en mastitis. De oplossing wordt 

vaak gezocht in meer en luxer 

voeren in de lactatie. Om het 

energietekort op te vangen 

wordt het voer geconcentreerder 

en wordt er meer krachtvoer 

gevoerd. Om vruchtbaarheid en 

mastitis te verbeteren worden 

dure toevoegingen ingezet die de 

weerstand moeten ondersteunen. 

Allemaal logische maatregelen, 

maar maatregelen die hooguit 

de puntjes op de i zijn. Het echte 

werk moet vóór de komma gedaan 

worden en daarvoor moeten we 

terug naar het eind van de vorige 

lactatie.

Meer dan 200 dagen 
aan de melk
Wanneer een koe meer dan 200 

dagen aan de melk is, begint de 

succesfactor van de volgende 

lactatie. Of eigenlijk al eerder, het 

moment van insemineren. Tijdig 

drachtig worden betekent dat de 

lactatie niet onnodige lang duurt 

en de koe geen tijd heeft om 

te vervetten. Dat is dan ook het 

grootste risico in de laatste 100 

dagen van de lactatie. De koe 

krijgt een goed basisrantsoen, veel 

bestendig zetmeel en te weinig 

eiwit. De koe gaat vervetten. Bij 

een conditiescore van vier of hoger 

is de koe te dik om de droogstand 

in te gaan. Voorkom dus te vette 

koeien. 

Droogstand
Het grote belang in de droogstand 

zit hem in vier punten:

1) Voeropname

De voeropname is ontzettend 

belangrijk. De koe moet getriggerd 

blijven om veel voer op te nemen. 

Hierdoor kan ze bij het begin van 

de lactatie ook snel voldoende 

voer opnemen. Een kg droge stof 

extra inname bij de lactatiestart 

heeft veel meer effect dan het 

VEM-gehalte van het rantsoen 

verhogen. De voeropname 

verhogen in de droogstand kan 

door smakelijk voer. Smulsiroop 

past daarom perfect in een 

droogstandsrantsoen. 

2) Lage nutriënt dichtheid

Voeropname moet hoog zijn, 

de energie- en eiwitopname 

niet. Dit betekent dat het 

aandeel energie en eiwit in het 

droogstandsrantsoen niet te hoog 

mag zijn, anders raken de koeien 

hier alsnog vervet. Het zelfde geldt 

voor de mineralenopname en dan 

vooral calcium en kalium. De koe 

moet getriggerd blijven voldoende 

calcium op te nemen uit het voer, 

terwijl de behoeft aan calcium in 

de droogstand laag is. Hierbij geldt 

dat bij weinig calcium voeren de 

koe extra moeite moet doen om de 

calcium op te nemen. Door hierop 

‘getraind’ te blijven is de opname 

in de lactatie ook beter. Dit is de 

reden dat droogstandsrantsoenen 

verdund dienen te worden met 

stro.

 

3) Opbouw naar het afkalven

Richting het eind van de 

droogstand groeit het kalf nog erg 

hard en neemt steeds meer ruimte 

in. De opname van voer wordt 

lastiger voor de koe terwijl het 

groeiende kalf en de opstartende 

biestproductie wel meer energie 

en eiwit vragen. Daarom is het 

belangrijk om aan het eind van de 

droogstand extra energie en eiwit 

te geven. Een droogstandsbrok 

voeren in de laatste twee weken 

kan hierbij helpen. 

4) Kwaliteit biest

Door een optimale droogstand 

produceert de koe genoeg en 

hoogwaardige biest. De kwaliteit 

van de biest is makkelijk te meten 

met een refractometer. Hierdoor 

word de kwaliteit van uw kalveren 

ook hoger.  

Het perfecte droogstandsrantsoen 

is daarom een mix van de juiste 

componenten, zoals stro, kuil en 

mais, aangevuld met een mix om 

het pensmodel de synchroniseren. 

Dit wil zeggen dat we ook bij 

de droogstand rekening houden 

met de afbraaksnelheden in de 

pens. Dit is erg belangrijk voor 

de penswerking en daarmee 

voor de voeropname. Dit 

alles uiteraard aangevuld met 

droogstandsmineralen. 

Droogstandsbalen
Om een compleet 

droogstandsrantsoen te maken 

is mengen noodzakelijk. Het kost 

veel tijd om dit dagelijks te doen. 

Bovendien zijn de porties vaak 

te klein voor de mengwagen. 

Voor twee dagen voeren wordt 

dat gedaan in de praktijk. Maar 

let op, de tweede dag is de 

smakelijkheid al een stuk minder. 

Zeker in de zomer. Een andere 

optie is om droogstandsbalen te 

maken. Een keer in het kwartaal 

wordt een grote hoeveelheid 

droogstandsrantsoen gemaakt en 

in balen geperst en gewikkeld. 

Hierdoor kan er regelmatig een 

verse baal aangesneden worden 

die perfect aansluit bij de vraag 

van de koe. De mineralen voert 

u wel los bij. Deze mogen er 

niet bij ingekuild worden. Een 

goede vuistregel is dat er voor 

elke droogstaande koe één baal 

nodig is per droogstand. Oftewel, 

worden er het aankomende 

kwartaal 30 koeien drooggezet 

dan zijn er 30 droogstandsbalen 

nodig.

Droogstandsassortiment 
De Valk Wekerom

Presto Droogstandsbrok (3040 in zakgoed)  

Een brok speciaal om in de laatste 2 weken bij te voeren in de 

droogstand. Dit bereidt de koe voor op een goede start van de 

lactatie. De brok staat in zakgoed op voorraad waardoor het 

makkelijk is om in kleine hoeveelheden te verstrekken.

Presto Opstartbrok (3042)

Een brok die de koeien na het afkalven helpt om goed in productie te 

komen. 

Vitaal Toptrans (3044) 

Een brok die gedurende de gehele transitie ingezet kan worden van  

3 weken voor afkalven tot 3 weken erna. Dit geeft veel gemak.

Een energietekort 
heeft vervolgens 
veel effect op de 
weerstand

HET ECHTE WERK BEGINT AAN HET EIND VAN DE VORIGE LACTATIE

Droogstand, 
de start van de lactatie 

Door Bart Peer specialist rundveehouderij
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Prijswinnaars 
miniatuur bulkwagen
Om het gebruik van onze nieuwe bestel app 
te stimuleren, krijgt elke tiende klant die de 
bestel app op zijn of haar mobiel installeert, 
een miniatuur De Valk Wekerom bulkwagen. 
Deze keer gaan de prijzen naar:

Conny van den Top van 

Mts. van den Top-Vaarkamp 

uit Lunteren.

Th. Rispens VOF in Bovensmilde.

Op de foto Viggo en 

Gideon Rispens.

Doe ook mee!
Wilt u ook kans maken op zo’n  

leuke miniatuur bulkwagen? De actie  

gaat voorlopig nog even door.  

Dus installeer de app op uw mobiele  

telefoon en wie weet valt ook u in de prijzen.

Nevedi-lespakket en spreekbeurtinformatie

TWEE LINTMENGERS IN 
LUNTEREN VERVANGEN
Na ruim twaalf trouwe dienstjaren waren de twee 

lintmengers in de fabriek in Lunteren aan vervanging 

toe. Om de productie daar niet geheel stil te hoeven 

leggen, werd er een op 28 augustus en een op 1 

september jl. vervangen. Het installeren van de nieuwe 

mengers met een inhoud van 10.000 liter elk was 

nog een flinke technische en organisatorische klus. 

Maar met de inzet van de vakkundige medewerkers 

van Van Maurik en de medewerkers van De Valk 

Wekerom werd het een geslaagde operatie. De 

nieuwe lintmengers draaien zonder problemen en 

maken weer een goed en homogeen voermengsel of 

een mengsel om te persen.

Nieuwe elevator 
geplaatst 
In Lunteren werd onlangs een nieuwe elevator geïnstalleerd.  

Deze wordt gebruikt voor het in de fabriek binnenhalen van los 

gestorte grondstoffen. Daarbij gaat het per dag om ongeveer  

500 ton, voornamelijk tarwe, mais en gerst. De Valk Wekerom 

heeft de beschikking over één elevator. Het is dus zaak dat deze 

niet defect raakt. 

KORT NIEUWS

Nevedi, de Nederlandse Vereniging 

Diervoederindustrie, vindt het 

belangrijk dat we ons realiseren 

dat we allemaal te maken hebben 

met boerderijdieren. Zij zorgen 

immers voor ons eten. Maar weet 

iedereen ook wat boerderijdieren 

eten? Om hier antwoord op te 

geven, heeft Nevedi speciaal 

informatiemateriaal ontwikkeld 

voor docenten én leerlingen.

Het gratis lespakket voor docenten 

bestaat uit een script, een 

presentatie en een werkboekje. 

Ook voor leerlingen die een 

spreekbeurt over diervoer willen 

houden, heeft Nevedi informatie 

beschikbaar.

Voor het opvragen van het (les)

materiaal, kijk op nevedi.nl/

branchegegevens/pr-kit/

Vervang uw oude bestel app!
Het gaat goed met de nieuwe bestel app van De Valk Wekerom. 
Sinds de lancering eind vorig jaar is het aantal gebruikers 
ervan verdubbeld. De bestel app werkt hetzelfde als de app 
die u van ons gewend bent. De nieuwe app kunt u echter niet 
downloaden via de Appstore. Maakt u nog gebruik van onze 
‘oude’ bestel app? Vervang deze dan door de nieuwe versie.
 

Zo werkt het
• Ga naar webapp.dvw.nl/login.

•  Log in met uw (bestaande) gebruikersnaam en wachtwoord.

•  Kies eerst de juiste relatie en klik daarna op de knop ‘bestellen’.   

•  Zet de pagina vast op uw startscherm.

De voordelen
•  U kunt gemakkelijk bestellen via uw mobiele telefoon.

•  U kunt vorige bestellingen ophalen.

•  Altijd online, dus altijd actueel.

•  U kunt alleen de codes bestellen die voor u zijn geselecteerd.

•  Minder kans op fouten.

•  Altijd een bevestiging van uw bestelling via de mail.

•  Snellere verwerking bij orderinname en planning.

 

Heeft u nog geen inloggegevens of wilt u meer informatie over de bestel app? 

Neem dan contact op met Lisa van Essen, info@dvw.nl of bel (0318) 461141.

U kunt de bestel app 
openen via internet: 
webapp.dvw.nl/login

Sinds de lancering van 
de app eind vorig jaar is het 

aantal gebruikers 
ervan verdubbeld
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Kleur en puzzel en maak 
kans op een leuke prijs
Ook dit jaar weer een puzzel voor de ouderen en een kleurplaat voor de kleintjes. 
Wil je kans maken op een leuke prijs? Stuur dan de kleurplaat en/of de oplossing 
van de woordzoeker vóór 11 januari 2021 naar Coöperatie De Valk Wekerom,  
Postbus 3, 6740 AA  Lunteren. Inleveren bij ons op kantoor kan natuurlijk ook.

BEDRIJFSREPORTAGES

BESMETTING

BESTELAPP

BIG

BIGVITALITEIT

BIJPRODUCTEN

BROODMEEL

BULKWAGEN

CCM

COOPERATIE

EENDENMARKT

EIWIT

GEITENBROK

GRONDSTOFFENMARKT

INNOVATIES

INSECTENMEEL

JAARWISSELING

KIPCONCEPT

KWALITEIT

LUNTEREN

MEPPEL

ONDERZOEKEN

OPHOKPLICHT

PENSVERZURING

PLETTER

PLUIMVEEHOUDERIJ

SPIERDIKTE

TOPRESULTATEN

VALK

VARKENSPLAATSEN

VERVOERSVERBOD

VLEESKUIKENS

VLEESVEEVOEDERS

VOEDERWAARDE

VOERFABRIEK

VOLTREFFER

WEGWERPOVERALL

E I T A R E P O O C T P E C N O C P I K

G P P A L E T S E B S P I E R D I K T E

R N E G A W K L U B I N N O V A T I E S

O T I W I E B I G V I T A L I T E I T S

N E I G B T H C I L P K O H P O L E L R

D N B I I V O E D E R W A A R D E O L E

S E G A T R O P E R S F J I R D E B A D

T D O B R E V S R E O V R E V G M T R E

O J A A R W I S S E L I N G N M D I E O

F T L G N I T T E M S E B I C E O E V V

F K O R B N E T I E G U R C I P O T O E

E R E F F E R T L O V U L V J P R I P E

N A L U N T E R E N Z N I T A E B L R V

M M N E T C U D O R P J I B A L S A E S

A N E L E E M N E T C E S N I T K W W E

R E T T E L P V O E R F A B R I E K G E

K D E N V O S O N D E R Z O E K E N E L

T N L T R N S N E K I U K S E E L V W V

E E F F E V A R K E N S P L A A T S E N

E E R P P L U I M V E E H O U D E R I J

Naam:

Adres:

Woonplaats:

Naam:

Telefoonnummer:

Telefoonnummer:

Leeftijd:

Jongen/meisje

Adres:

Woonplaats:

Br
on

: w
w

w
.k

le
ur

pl
at

en
.n

l

w
o
o
rd
zo

ek
er
fa
b
ri
ek

.n
l



Wij wensen u fijne feestdagen 
en het allerbeste voor 2021!

Medewerkers De Valk Wekerom


